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În primele discursuri ale lui 
Iov – prezentate în 

capitolele 3, 6 și 7 – putem 
observa teama care l-a 

cuprins pe patriarh. În ele 
sufletul i se frământă în 

plângeri și întrebări. 



“Blestemată să fie ziua în care m-am născut, şi noaptea care a zis: 
«S-a zămislit un copil de parte bărbătească!»” (Iov 3:3 NVI)

Într-o clipă, Iov a trecut de la a fi un fermier 
bogat, cu o familie mare, la a fi un sărac 
bolnav fără bani și fără familie (însoțit doar 
de soție și de câțiva prieteni tăcuți).

Meditând la nenorocirea sa, Iov nu înțelegea 
această tragedie. Ce sens avea o viață așa? 
Nu ar fi fost mai bine să nu se fi născut? 

În momente de disperare, suntem tentați să 
ne dorim, asemenea lui Iov, să nu ne fi 
născut. Dar nu există suferință care să 
dureze la infinit. 

Chiar și în cele mai grele momente trebuie 
să ne amintim că avem o speranță și o 
perspectivă conform căreia lucrurile se vor 
îmbunătăți. 



«De ce n-am murit în pântecele mamei mele? De ce nu mi-
am dat sufletul la ieşirea din pântecele ei? […]. Acum aş fi 
culcat, aş fi liniştit, aş dormi şi m-aş odihni» (Iov 3:11,13)

Departe de a dori să își pună capăt zilelor, 
dorința lui Iov era de a găsi odihnă: Odihna 
senină a morții, deoarece ea îi face pe toți 
oamenii egali și liberi de griji (Iov 3:11-26).

Dar… surpriză! Iov nu vorbește despre a 
găsi o viață glorioasă sau o frământare 
veșnică după moarte. Vorbește doar de 
odihnă, doar atât. Un vis inconștient, fără 
gânduri, fără suferință, fără bucurie. 

Aceasta este în concordanță cu ceea ce 
restul Bibliei și Isus învață cu privire la 
moarte. Citește Eclesiastul 9:5 sau Ioan 
11:11-14 ca și exemple ale teologiei 
biblice cu privire la moarte.



«Oh! de ar fi cu putinţă să mi se 
cântărească durerea, şi să mi se pună 
toate nenorocirile în cumpănă, ar fi 

mai grele decât nisipul mării: de aceea 
îmi merg cuvintele până la nebunie!» 

(Iov 6:2-3)

Nimic în această lume nu putea fi mai mare 
pentru Iov decât teama și durerea sa. 

Aceasta nu înseamnă că nimeni nu putea 
suferi mai mult ca Iov, ci că nimeni nu putea 
simți durerea așa cum o simțea el.

La fel este pentru fiecare dintre noi. Nimeni nu poate 
simți durerea celuilalt. Fiecare își simte propria durere. 

Asta nu înseamnă că nu putem ajuta un suferind pentru 
că nu îi înțelegem pe deplin durerea. 

Desigur, putem și trebuie să îl consolăm pe cel ce suferă 
și să îl ajutăm, cât ne stă în putință, ca să îi alinăm 
suferința. 



«A lăsa un vecin suferind, fără a-i îngriji 
nevoile, echivalează cu a face o spărtură în 
Legea lui Dumnezeu. ... Cel ce Îl iubește pe 
Dumnezeu nu doar că își va iubi semenii, 
dar se va și ocupa cu compasiune de 
creaturile pe care Dumnezeu le-a creat. 
Când Duhul Domnului este în om, induce la 
a oferi alinare în loc de suferință... Trebuie 
să ne îngrijim de fiecare caz de suferință, să 
ne considerăm instrumente ale lui 
Dumnezeu pentru a alina pe cel în nevoie pe 
cât ne este în putință.»

E.G.W. (Fii și fiice ale lui Dumnezeu n.t. 15 februarie)



«Zilele mele zboară mai iuţi decât 
suveica ţesătorului, se duc şi nu 
mai am nicio nădejde!» (Iov 7:6)

Pare contradictoriu ca, după ce s-a plâns de 
eterne nopți de neliniște și lungi zile de 
suferință constantă (7:1-5), Iov trece la a se 
plânge de cât de repede trece viața («viața 
mea este doar o suflare», 7:6-11).

Adevărul e că, în fața ideii morții, tot timpul 
trăit ni se pare prea scurt; chiar și suferința 
noastră prezentă. 

Pe de altă parte, în momente de suferință tot 
ce dorim este ca ea să se sfârșească repede. 
Dacă suferința este gravă (ca cea a lui Iov) ni 
se întunecă gândirea și credem că «Ochii mei 
nu vor mai vedea fericirea» (7:7).

Ce scurt ni se pare timpul trăit (bun sau rău) 
când îl comparăm cu eternitatea ce va să 
vină!



«Ce este omul, ca să-Ţi pese atât de mult de el, ca să iei seama la el, să-
l cercetezi în toate dimineţile, şi să-l încerci în toate clipele?»

(Iov 7:17-18)
Cum ne-am simți dacă șeful 
nostru ar fi totdeauna lângă noi, 
atent la tot ce facem și 
criticându-ne constant?

«Fiindcă atât de mult 
a iubit Dumnezeu 

lumea, că a dat pe 
singurul Lui Fiu, 
pentruca oricine 

crede în El, să nu 
piară, ci să aibă 
viaţa vecinică.»

(Ioan 3:16)

Având mai multă lumină, trebuie să fim 
gata să răspundem la această întrebare: 
De ce este așa preocupat Dumnezeu de 
fiecare bărbat sau femeie?

Să ne punem în situația lui 
Iov. Necunoscând 
magnitudinea cosmică a 
problemei sale, credea că 
necazul său vedea direct de 
la Dumnezeu. Cine sunt eu –
spunea Iov – ca să te uiți la 
mine? Uită-te la altul și lasă-
mă pe mine liniștit!



«Dumnezeu este dragoste. El are grijă de creaturile
cărora El le-a dat viaţă. „Cum se îndură un tată de
copiii lui, aşa Se îndură Domnul de oricine se teme de
El.” „Vedeţi ce dragoste ne-a arătat Tatăl, să ne numim
copii ai lui Dumnezeu! Şi suntem. Lumea nu ne
cunoaşte, pentru că nu L-a cunoscut nici pe El.” Ce
privilegiu preţios este acesta, să fim fii şi fiice ale Celui
Prea Înalt, moştenitori ai lui Dumnezeu şi împreună
moştenitori cu Isus Hristos! De aceea, să nu jelim şi să
nu ne întristăm, pentru că în această viaţă nu suntem
scutiţi de dezamăgiri şi suferinţe … Chiar în noaptea
suferinţei, cum putem refuza să înălţăm inima şi glasul
în laude pline de recunoştinţă, când ne amintim de
iubirea exprimată faţă de noi pe crucea Golgotei?»

E.G.W. (Mărturii pentru comunitate, vol. 5, pag. 315)
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